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   ROČNÍK XXX 

obecní zpravodaj     ZIMA 2024 

   
 

Milí spoluobčané, 
   čas nám rychle, v dnešní poněkud neklidné době, utíká… Nevím jak mladším ročníkům, ale nám starším se někdy zdá, že až 
nemilosrdně rychle. A tak se i rok 2024 pomalu a jistě chýlí ke svému závěru. 
   V letošním roce se činnost v rámci OÚ soustředila z hlediska investic spíše na finančně méně náročné akce a chtěli jsme také i 
něco ušetřit na plánované investice v dalších letech, kdy je celkový předpoklad, že to s dotacemi nebude až tak růžové. Je si 
třeba uvědomit, že jsme také vyčerpali skoro veškeré úspory na asi největší a nejnáročnější akci poslední doby, a to byla 
výstavba splaškové kanalizace a čističky v Podbřezí. K této významné akci stojí za to se ještě alespoň okrajově vrátit s tím, že  
výstavba byla nutná, připravovala se několik let a podařilo se ji realizovat, jak se říká „za pět minut dvanáct“. Dá se říci,  že byla 
vybrána v rámci realizace akce velmi dobrá a schopná firma, která rychle zahájila stavbu a hlavně ihned nakoupila veškerý 
potřebný materiál, než došlo k jeho podstatnému zdražení. Tak to je ještě krátké ohlédnutí za touto akcí. Závěrem si je třeba 
uvědomit, že to spoření na příští období nejde zase až tak rychle, neboť zároveň se spořením musíme splácet bance úvěr. 
   V rámci dalších akcí v letošním roce byla výstavba „fotovoltaiek“ na budově obecního úřadu a školy. Nezdá se to, ale byly to 

docela náročné akce, ne snad až tak z hlediska samotné realizace, ale zejména po stránce 
administrativní. Fotovoltaiky již fungují jak mají, a mělo by to přispět k částečné soběstačnosti a 
k úsporám v současné době drahé elektrické energie. Podařilo se také opravit most přes Zlatý 
potok na Cháborách k Ehlovým/Věříšovým. Provedlo se také potřebné doplnění čerpadla ve 
vodárně v Podbřezí, celková oprava zděné budovy autobusové zastávky ve Lhotě Netřebě a 
vyspravení části komunikace u Pohlových na Škutině. Po opravě Španělského kříže a křížku na 
cyklostezce byl v letošním roce vyměněn i celkově dožitý tzv. Šedivý křížek u Lhoty. Vzniklo zde 
na červené turistické značce z Dobrušky do Deštného velmi hezké a romantické odpočinkové 
místo. S novým popisem a také lavičkou, 
která poslouží v letním období ve stínu 
stromů k odpočinku a relaxaci, zejména 
chůzí unaveným turistům. I tyto drobné 
akce určitě přinášejí radost nejen místním, 
ale i ostatním turistům a cyklistům, kteří se 
tu pohybují. Jedná se také o takové 

„maličkosti“, jako je třeba umístění nové 
lavičky s hezkým výhledem u komunikace 
ve Lhotě u lesa Ochoze, kterou po 
provedené celkové opravě využívá opravdu 
značné množství turistů. 
   Letošní rok pomalu končí a je nutno 
plánovat další akce na příští období. V letech 2025-26 by měla jednou z priorit být již po delší 
dobu plánovaná celková rekonstrukce budovy bývalého OÚ ve Lhotě. Budova je stavebně již 
opravdu dožitá a na akci máme stavební povolení. Finančně tato akce bude docela náročná, 
budeme se pokoušet sehnat alespoň nějakou část z dotace a nějaké finanční prostředky máme. 
Z dalších předběžně plánovaných akcí nás čeká oprava komunikace za Motelem Skalka, která 

sice není úplně stará, ale trpí náporem těžké techniky. Dále je třeba celková oprava lávky přes Zlatý potok a přechodu přes 
vodoteč k Židovskému hřbitovu. V Cháborech se chýlí ke konci projektová část na chodník vedoucí podél silnice I/14 a potom se 
také budou hledat zdroje, které by pomohly k vystavění této akce. 
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   Chci také připomenout, že i v letošním roce se u nás, 
především díky místním spolkům a obci, konalo pro 
veřejnost množství kulturních, společenských a 
sportovních akcí. U této příležitosti moc děkuji všem, 
kteří se na přípravě a realizaci aktivně podíleli a 
nelitovali svého volného času pro organizování těchto 
skvělých aktivit. Je nutno si uvědomit, že tím přispěli 
nejen k radosti a vyžití spoluobčanů a návštěvníků z 
okolí, ale zároveň podpořili i důležitou pospolitost 
občanů obce. V neposlední řadě bych chtěl poděkovat 
nájemci Hostince Skalka za skvělé menu a organizaci 
obsluhy a dětem ZŠ za pondělní předtančení v rámci 
našeho tradičního posvícení. 
   Budiž nám útěchou, že nás do konce roku ještě čekají 
patrně nejhezčí svátky v roce, kdy srdce jihnou a lidé 
mají, nebo by měli mít, k sobě tak nějak blíž. No prostě 

Vánoce. Vánoční svátky by nám měly přinášet alespoň trochu klidu a pohody v dnešní uspěchané a poněkud hektické době. Ať i 
ve vašich srdcích a domácnostech zavládne klid, mír a radost třeba i z malého obdrženého dárku. Ale mějme na paměti, že dárky 
a obdarovávání je sice (a to zvláště pro děti) hezká a radostná záležitost, ale nemělo by to být tím nejdůležitějším tématem.  
Takže krásně prožité a radostné Vánoce! 
   Do příštího roku 2025 Vám přeji za sebe, paní starostku a celý úřad hlavně hodně zdraví a co nejvíce radostí a pohody, hodně 
lásky a více klidu. Ať nás současné dění ve světě negativně neovlivňuje. Nemá asi opravdu cenu se až příliš trápit něčím, co prostý 
člověk těžko ovlivní.  
   No ale aby bylo veseleji, tak už nyní Vás s předstihem zvu na plánované květnové oslavy 140letého výročí založení Sboru 
dobrovolných hasičů v Podbřezí - Skalce, které budou spojené se Srazem rodáků obce.  
 

Přeji Vám, abyste konec roku oslavili na Silvestra důkladně a radostně a to bez velkých obav z dalších let.  
                                                                                                                                                                      Jan Tomáš, místostarosta 

 
 

                         Životní jubilea:     Sňatek uzavřeli:   
      
   Leden                                   Karolína Novotná & Pavel Zahradník 
   Novotný Josef  Podbřezí  88 let             Podbřezí                   Janov 
   Němeček Josef             Podbřezí               80 let            Novomanželům gratulujeme 

                                      

       Únor                         Narodili se: 
   Kavka Josef   Lhota Netřeba  95 let                    Nikolas Petřík  Lhota Netřeba     13.12.2024        

Hanušová Anežka Lhota Netřeba  86 let       Moravec Jan    Lhota Netřeba     13.12.2024       
Mervart Václav Podbřezí  84 let                              Rodičům gratulujeme       
Vojnar Václav      Podbřezí  83 let                                                                    

                   Úmrtí: 
  Březen                                     Novák Josef   Podbřezí - Přímy    30.08.2024 
  Křelinová Jaroslava Podbřezí               89 let                    Šolínová Eva  Podbřezí       12.12.2024 
  Francová Jarmila  Lhota Netřeba               80 let                       Čest jejich památce 
  Vavřinec Jiří  Podbřezí                  70 let                                  
  Malá Jana  Podbřezí  70 let  
  Švojgrová Ivana Podbřezí  70 let 
  Šabatová Iva  Lhota Netřeba  65 let 

 Oslavencům přejeme dobré zdraví!                                                                                                                                                                                                                                             

                                     
                                                
            

SPOLEČENSKÁ KRONIKA 
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Mikuláš v Podbřezí 
 

  Ani tentokrát Mikuláš s čerty a andělem neminuli Podbřezí. Práce tu měli opravdu hodně. Než obešli všechny 
hříšníky na Skalce, ve Lhotě i Cháborách, tak to chvilku dalo.  Všechny děti přislíbily že se polepší, a tak to dopadlo 
dobře a nikoho si s sebou čerti do pekla neodnesli. Ale děti se musí pravdu snažit dodržet to, co slíbily, protože 
Mikuláš si to bude celý rok poznamenávat do své Knihy hříchů, a za rok si to zase přijde zkontrolovat. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Vánoce na návsi aneb Rozsvícení vánočního stromu 

 

  
   V podvečer druhé adventní neděle 
jsme se v hojném počtu sešli na návsi 
v Podbřezí, abychom si užili zpívání dětí 
ze školy, rozsvícení vánočního stromku, 
ale hlavně příjemné sousedské setkání. 
U hrnku teplého čaje nebo svařáku jsme 
popovídali, ochutnali jsme nějaké to 
cukroví, a kdo chtěl, měl možnost 
vyrobit si krásný svícínek. Naladili jsme 
se na vánoční atmosféru a s úsměvem na 
tváři se vraceli domů.  
 

Andrea Dušková 
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Sdružení žen Podbřezí 
 
   Jako každý rok, tak i letos uspořádalo Sdružení žen obce Podbřezí v podvečer 31. října Stezku odvahy. Je to již 
tradiční akce nejen pro děti. Jsme rádi, že se na akci nebojí jít i dospělí. Je milé vidět nejen skupinky dětí různého 
věku, ale také páry dospěláků, kteří se vydají na noční procházku po okolí obce. Letos si odvážlivci zahráli se strašidly 
různé hry. Pexeso, dobble, piškvorky, kdo dřív, hod na dýně, ping-pong, člověče, nezlob se, najdi a spočítej, puzzle - 
to je výčet her, které jste na trati mohli vyzkoušet. Obehrát naše strašidla nebylo jen tak. Za odvahu a pokus dostalo 
každé dítko část puzzlí. V cíli si sestavilo diplom a získalo sladkou odměnu v podobě perníčku. Doma si pak mohli děti 
pokračovat ve hraní, mini dobble v cíli bylo zaslouženou odměnou. 
   Děkuji technickému týmu za skvělou pomoc a zorganizování, skaleckým sousedům za vstřícnost pustit nás na jejich 
pozemek. Všem, kteří jste nás podpořili svou účastí, patří vřelé poděkování. Kdo by se chtěl myšlenkami vrátit 
k malému nočnímu dobrodružství, mrkněte na stránky obce, ve fotogalerii vás čeká pár fotografií. Snad jste si Stezku 
užili a budeme se těšit zase za rok. 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

                                                           Jana Křepelová 

SPOLKY A SDRUŽENÍ OBCE 
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SK Skalka 
            
 

 
SEDMIBOJ 2024  
 

   V sobotu 12. října se na hřišti za školou konal již 13. ročník skaleckého sedmiboje. Počasí na sobotu se nám povedlo 
objednat. Ačkoli celý předchozí týden byl doprovázen dešťovými přeháňkami, tak v sobotu ráno nás postrašila mlha, 
ale nepršelo. A v průběhu dne na nás občas vykouklo sluníčko, nefoukalo a chladnější počasí vyřešila nějaká ta mikina 
a čepice navíc. Sedmiboj se skládal z tradičních disciplín a to badminton, tenis, ping-pong, šipky, pétanque, hod na 
koš a střelba ze vzduchovky. V každé z disciplín se nejdříve odehrály zápasy ve skupině, a následně se utkalo 
nejlepších osm párů v play-off. Poslední finále se opět dohrávali za tmy pod umělým osvětlením. Byl to den plný 
sportu, kdy férové souboje na hřištích napomohli k zajímavým sportovním výkonům. 
   Z celkového prvenství se nakonec radovali se ziskem 52 bodů Káťa Novotná a Kuba Volf. Druhé místo vybojovali 
Renča a Milda Novotní, kteří získali 45 bodů. Třetí místo se ziskem 39 bodů obsadili Marťa Konečná a Filip Umlauf. 
Dále následovali tyto páry: Naďa a Libor Umlaufovi, Klára Kubcová a Matěj Stodůlka, Jana a Zdeněk Volfovi, Dana a 
Láďa Koneční, Anička Křížová a Dominik Umlauf, Kája Michlová a Vojta Mňuk, Jana a Honza Křepelovi, Andrea a 
Martin Duškovi.  
   K obědu nám Jana Volfová tradičně připravila výbornou polévku a guláš. 
 Všem zúčastněným a pořadatelům děkujeme a těšíme se na další ročníky.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Vítězové disciplín: 
Badminton:  Káťa Novotná a Kuba Volf 
Ping-pong:  Renča a Milda Novotní 
Tenis:   Káťa Novotná a Kuba Volf 
Hod na koš:  Klára Kubcová a Matěj Stodůlka 
Šipky:   Kája Michlová a Vojtěch Mňuk 
Pétanque:  Andrea a Martin Duškovi 
Střelba za vzduchovky: Renča a Milda Novotní 
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FLORBALOVÝ TURNAJ VODĚRADY 
 

   V sobotu 19. října jsme vyrazili obhajovat prvenství na florbalový turnaj do Voděrad. Turnaje se tentokrát zúčastnilo 
11 družstev, které byly rozděleny do dvou skupin. V naší sestavě nastoupil nováček v brankovišti Dominik Frödo,        
a v poli si zahráli následující hráči: Dominik Umlauf, Filip Umlauf, Jindřich Vojnar, Šimon Zelený, Anna Křížová a 
Tomáš Ehl. 

   První utkání jsme sehráli s týmem Savice, které 
jsme si pamatovali z ligy v Broumově, a tak jsme 
správně tušili, že nás nečeká nic lehkého. Po 
vyrovnaném boji jsme v závěru uhájili těsnou 
výhru 2:1. Druhý zápas byl s již tradičním 
soupeřem Bez Limitu. Vzdorovali jsme, ale díky 
přesnější mušce soupeře jsme prohráli 2:4. 
Následovalo utkání s týmem Jedličkův ústav, 
které rozhodla jediná branka z hole Tomáše Ehla, 
a my vyhráli 1:0. Poslední utkání proti Orebitským 
dřevákům vyznělo 3:0 v náš prospěch. Po 
skupinové fázi jsme tedy brali druhé místo. Ve 
čtvrtfinále nás čekala Dolní Kalná. Ačkoli jsme 
obdrželi první branku, dokázali jsme čtvrtfinále 
otočit a po výhře 2:1 postoupit do boje o 
medaile. V semifinále jsme narazili na Katův šleh. 
Soupeř byl nad naše síly, takže bral výhru 1:4 a 
my šli do boje o třetí místo. Soupeřem nám byla 
Dolní Roveň. V zápase jsme vedli 2:0, ale kvůli 

špatnému závěru jsme nakonec prohráli 2:3 a zbylo na nás jen čtvrté místo. I tak nás turnaj ve Voděradech bavil a 
určitě se tam v budoucnu opět vrátíme. 
 
NÁSLEDUJÍCÍ AKCE 
29. PROSINCE – TURNAJ V PING-PONGU 
 
Za SK Skalka Filip Umlauf 

 

 
 
 
 
KHL – Krčínská hokejová liga ročníku 2024/2025 
   I v letošním ročníku náš obecní hokejový tým HC Skalkiens nechybí v soutěži KHL (Krčínská hokejová liga, poznámka 
redakce) hrané na zimním stadionu v Novém Městě nad Metují. A jak se mu na podzim dařilo? Dozvíte se níže 
v článku. 
 

   Oproti předchozí sezóně se do soutěže KHL přihlásilo o dvě 
družstva méně. Z pohledu konečné tabulky r. 23/24 se letos 
neutkáme s posledními dvěma týmy HC Škorpioni Rychnov a HC 
Kačeři. V lize tak zůstala silná šestice týmů, z čehož lze 
předpokládat zajímavý průběh soutěže s těžkými a vyrovnanými 
zápasy. V letošním ročníku KHL 2024/2025 se tak utkáme 
tříkolově se soupeři TJ Sokol Semechnice, HC Vlci Náchod, HC Old 
Boys, HC Bílý Újezd a HC Nahořany. 
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   Po otevření přestupového trhu jsme v létě neotáleli, a z týmu HC Kačeři se dohodli na ročním kontraktu s hráčem 
Ladislavem Fléglem, ročník 1981, z Dobrušky. Dále náš tým posílil Josef Prouza, ročník 1999, ze Sendraže, který 
v minulosti nastupoval v krajské soutěži za tým TJ Spartak. Jako dalšího útočníka jsme do týmu HC Skalkiens z naší 
vesnice podepsali „v nováčkovském kontraktu“ mladého hokejistu Jakuba Touce, ročník 2007. Jiné a další změny 
v kádru nebyly potřeba, a proto jádro družstva stále tvoří odchovanci Skaleckého hokeje! 
 

    Los nového ročníku nám v 1. kole přidělil soupeře HC Nahořany. 
Po vyrovnané 1. třetině jsme utkání třemi góly rozhodli v prostřední 
periodě. Konečný stav byl 7:2 a my si připsali první 3 body do 
tabulky. Dvěma brankami se blýskl Tomáš Cvejn. Druhé utkání jsme 
odehráli proti týmu HC Old Boys, kde jsme měli výborný start a do 
poslední třetiny šli s vedením 4:1. Soupeř ale na začátku 3. třetiny 
vsítil dvě slepené branky, kterými se dostal zpět do zápasu a 
v závěru i skóre otočil. Závěrečnou periodu jsme vůbec nezvládli a 
prohráli v ní se skórem 0:4. Na výsledkové tabuli po 45 minutách 
svítil výsledek 4:5 a my odešli bohužel bodově na prázdno. Ve třetím 
kole nás papírově čekal asi nejtěžší celek, a to tým TJ Sokol 
Semechnice. Ve vyrovnaném utkání jsme 2x vedli, ale soupeři se 
povedlo vždy vyrovnat. Druhou brankou v poslední minutě soupeř poslal zápas do samostatných nájezdů, kde až v 7. 
sérii rozhodl Dominik Umlauf. Do tabulky bereme dva cenné body. Oba naše góly v základní hrací době vstřelil 
obránce Filip Andrš. V nájezdech pak ukázal velké kvality náš gólman Dušan Felcman. Ve čtvrtém utkání jsme se 
v odvetě a předehrávce 8. kola opět utkali s týmem TJ Sokol Semechnice. Přes herní i střeleckou převahu se nám 
nepodařila vsítit ani jedna branka a bez gólu bohužel nelze vyhrát. Soupeř naopak ukázal dobrou produktivitu a 
z minima šancí si připsal tříbodovou výhru za vítězství 0:4. Ve středu 27.11. jsme se v derby utkali se sousedním 
týmem (jak zeměpisně, tak tabulkově) HC Bílý Újezd. V utkání jsme ukázali dobrý týmový výkon, zodpovědnou 
obranu a došli si v třaskavém derby pro výhru 3:1. Důležitým článkem bylo ubránění nejlepších hráčů soupeře, 
kterým jsme povolili pouze jednou skórovat. V 6. kole KHL r. 24/25 byl našim dalším těžkým vyzyvatelem tým HC Vlci 
Náchod. Konečně se k nám přiklonilo i trochu štěstí v zakončení, a my po vyrovnané 1. třetině vedeme 2:0. Ve druhé 
třetině jsme přidali další dvě branky a závěr utkání jsme si již tentokrát pohlídali. Konečné skóre 6:2 a další tři těžké 
body do tabulky. V posledním utkání kalendářního roku 2024 jsme se utkali po druhé s týmem HC Nahořany, který 
v předchozím kole překvapivě obral o body tým HC Old Boys. Do zápasu jsme tedy vstoupili s pokorou a naplno, 
proto jsme již v první minutě šli do vedení 1:0. Do konce 1. třetiny se nám podařilo vsítit ještě další dvě branky a bylo 
rozhodnuto. Průběh utkání jsme kontrolovali a po bezbrankové 2. třetině jsme ve 3. přidali další čtyři branky a 
odskočili soupeři již na 7:0. HC Nahořany pouze v závěru jednou brankou korigovaly na konečný výsledek 7:1. 
Hattrick vstřelil Josef Prouza. 
 

   Po téměř polovině odehraných zápasů nám v průběžné tabulce patří 2. příčka, se ztrátou tří bodů na vedoucí celek 
TJ Sokol Semechnice. Průběh ročníku tak hodnotíme zatím 
pozitivně a již se těšíme na další zápasy po vánoční pauze. 
 

    Velké díky patří všem divákům, hokejovým příznivcům a 
podporovatelům, kteří za námi stojí a podporují nás po celou 
dobu sezóny. Jste nejlepší! 
    Děkujeme a přejeme Vám za celý tým pěkné prožití vánočních 
svátků a mnoho štěstí a úspěchů v novém roce 2025.  

 
 

Za SK Skalka Dominik Umlauf 
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Průběžná tabulka KHL r. 2024/2025 
 

Pořadí Tým Z V VP PP P Skóre Body 

1. TJ Sokol Semechnice 7 4 2 1 0  40 : 21 17 

2. HC Skalkiens 7 4 1  0 2 23 : 16 14 

3. HC Old Boys 6 4  0 1 1 31 : 20 13 

4. HC Vlci Náchod 7 3  0 1 3 29 : 27 10 

5. HC Bílý Újezd 6 1  0 1 4 25 : 29 4 

6. HC Nahořany 7  0 1 0  6 11 : 44 2 

 
 

Sleduj nás na Instagramu!  
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SDH Lhota Netřeba 
 

   Heleďme se koukejme se, už je tady prosinec. Já bych řekla, že od té doby, co se vše digitalizuje a pomáhá nám 
umělá inteligence, máme čím dál méně času. 
Naštěstí na aktivity, které pořádá SDH Lhota 
Netřeba si vždycky nějaký najdeme. Když 
pořadatelé říjnového prvního pátku, Piskora a 
spol., psali zprávu: „Kde jste, padá, padá, … 

pěna“,       vypadalo to, že se ani nesejdeme. 
Nakonec jsme ale opět zaplnili nevelké prostory 
obecního domu ve Lhotě Netřebě a společně 
jsme nenechali pěnu padnout. Pohoštění bylo 
dokonalé a nálada výborná, a když ještě dorazili 
chalupáři s tácem plným řízečků, bylo nám 
blaze.  
 

   5. 10. 2024 se uskutečnil již X. ročník Lhoteckého vejšlapu. Navzdory předpovědi začalo v 11 hodin, když jsem 
přicházela na stanoviště, drobně mrholit. No není divu, náš vešjap 
nebo výlet se většinou bez špatného počasí neobejde. Ještě na 
autobusové zastávce na Skalce jsme si libovali, že i když je lehce 
vlhko, tak je dobrá dohlednost a vidíme v dáli i rozhlednu Osičinu. 
Při vystupování v Bohdašíně byla mlha, no jestli se nedala krájet, 
tak určitě jako pytel. Pár kilometrů a vše je jinak. Naštěstí horká 
medovina od pana Kavky, kterou jsme se občerstvili při přestupu 
v Dobrušce, ještě kolovala v našich útrobách a držela nás v teple a 
v dobré náladě. Zdoláním mírného převýšení a pár kaluží na polní 
cestě jsme se po chvíli přemístili do obce Slavoňov. V útulné 
hospůdce U Bětky jsme s chutí poobědovali a poseděli s nadějí, že 
se počasí umoudří. Lehce mrholit sice nepřestalo, ale náladu nám 
to nezkazilo. Na počest blažkovským hasičům jsme pod stříškou 

jejich hasičárny slavnostně bouchli šampus. Když Zuzka rozlila ty celé dvě 
deci do kelímků po medovině, připili jsme si na zdar vejšlapu a na počest 
všech dobrovolných hasičů. Hned nato přišlo největší a v pravdě nečekané 
překvapení! Jistě všichni znáte pana Václava Macha, holiče a mého 
souseda. Ten na nás číhal pod hasičárnou u domu, kde bydlí, když zrovna 
není můj soused. Se smíchem na tváři a s peprmintkou v ruce nás vyhlížel a 

vítal slovy: „A kde vás je víc“       . No pravda, bylo nás jen devět, ale zase si 
člověk se všemi cestou pěkně pokecal. Byl to velký zážitek, který nás zahřál 
u srdíčka. Pane Machu, ještě jednou moc 

děkujeme       . Velmi milé setkání v Blažkově jsme ještě probírali lesní cestou k Rezku. 
Tam se před námi znenadání vyloupla kaple sv. Barbory a opuštěná lázeňská budova, 
jejíž největší sláva byla na přelomu 19. a 20. století. Rezeckou ulicí a po schodech pod 
městskými hradbami s nejhezčí vyhlídkou na údolí Metuje a předměstí jsme dorazili 
na náměstí v Novém Městě nad Metují. Zmrzlina už měla sice po sezóně, ale našli 
jsme útulné posezení v Hotelu Vlaštovčí dům, kde jsme si dali kafe a moučník z jejich 
vlastní pekárny, která nabízí výborné pečivo, chleba i buchty. Pak jsme mrkli do 
zámecké zahrady, kde měli i v tuto roční dobu náhodou otevřeno, obešli jsme celé 
náměstí ulicí Na Zádomí a pokračovali jsme po zelené k řece Metuji a na Popluží. 
Úzkou cestičkou podél Metuje jsme došli na Budín a projitím pod novým železničním 
mostem jsme se ocitli v Krčíně. Malou oklikou, abychom minuli hlavní silnici, jsme 
dorazili k vlakovému nádraží. V nádražní restauraci U Paragána topili v kamnech a 
spolu s rychlou obsluhou nám tím zpříjemnili čekání na autobus. Pak už jsme se jen 
vrátili autobusem zpět do Podbřezí. Největší vytrvalci si ještě zašli do hostince Skalka na tatarák a zbytek statečně 
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šlapal ke svým domovům. „To jsem ráda, že jsem šla, stejně bych v tomhle počasí 
nic kloudného nedělala“, znělo hodnocení jedné účastnice a my s ní museli 
souhlasit!  
 

  V rámci akce Recyklujeme s hasiči jsme 22. 10. 2024 odevzdávali nahromaděný 
elektroodpad. Nakonec vše ochotně zařídil Honza Tomáš se sousedem Vláďou 
Zounarem. Moc děkujeme. 
 

   Když byl vyhlášen třetí 
ročník turnaje ve 
stolním tenise, zájemci 
se jen hrnuli. Musím 
říct, že mnohem víc než 
na vejšlap. Jistota 

střechy nad hlavou je asi rozhodující. Bohužel je nám ta 
střecha poněkud malá. Slovy klasika: „SDH Lhota Netřeba 
se dusí“. Pořadatelé měli před sebou tvrdý oříšek, jak do 
obecního domu na návsi vměstnat dva ping pongové stoly, 
účastníky a občerstvení. Výborný nápad byl raut v mezistolí 
na chodbě! Zprávu od pořadatelky Zuzky Michlové 
přikládám:  
 

   V sobotu 2. 11. 2024 se konal již 3. ročník amatérského 
lhoteckého ping pongového turnaje, kterého se letos 
zúčastnilo celkem 13 hráčů (5 žen a 8 mužů). 
Sešli jsme se po čtvrté hodině a proběhlo rozlosování do 
dvou skupin, ve kterých se odehrály zápasy každý s každým. 
Následně postoupili 4 nejlepší hráči z obou skupin do 
vyřazovací části. Odehrály se finálové zápasy a turnaj znal svého vítěze. 
 
1.            MÍSTO                 ADAM JEŽEK 
2.            MÍSTO                 LIBOR PISKORA 
3.            MÍSTO                 MARTIN PAŠTA 
 

 
Náš putovní pohár se opět na rok stěhuje mimo obec. 
Tentokrát do Dobrého. Tak snad příští rok zůstane ve 
Lhotě. Musíme potrénovat, nebo přestat zvát přespolní 
hráče. Letos přišlo i pár diváků, takže nám byla úřadovna 
téměř malá. 
Děkujeme všem za účast a těšíme se opět za rok. 
 

Tolik ohlédnutí za podzimem roku 2024 a teď už vyhlížíme 
tradiční Předsilvestr plánovaný na 27. prosince od 18:00 v 
hasičárně. Až oslavíme Nový rok, sejdeme se na Výroční 
valné hromadě SDH Lhota Netřeba dne 18. ledna 2025 
v Motelu Skalka. No a ve dnech 23. a 24. ledna pořádá 
SDH Lhota Netřeba také už tradiční LAN party. 
 
Ať máte kouzelné Vánoce a v novém roce 2025 buďte 
zdraví a v pohodě.  

 
Za SDH Lhota Netřeba Petra Petříková 
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SDH Podbřezí - Skalka 
 

   Teplé letní dny se překulily a ke konci září nám začalo typické podzimní počasí. Dny se krátily a i naše hasičská 
činnost se zmírňovala.  
   Ne však, že by se nedělo nic. Stále rádi navštěvujeme členy sboru, kteří oslavují své významné životní jubileum. 
Stále sbíráme spolu s občany elektroodpad a stále se také scházíme na výborových schůzích. 
   Chceme poděkovat sestře Martině Králíčkové, která se 26. 10. 2024 zúčastnila „Školení pokladníků“ v Křovicích, za 
její čas, a stejně tak našim klukům Filipu Umlaufovi a Matěji Stodůlkovi, že se nebáli a vydali se na celé 4 dny na 
„Školení velitelů“ do Poličan. Gratulujeme! Zvládli to skvěle a naše obec tím získala 2 nové nástupce velitele pro 
jednotku. 

   Konec listopadu každý rok tradičně patří posvícení. Naše Kateřinské 
posvícení je vyhlášené. Možná také tím, že je poslední (23. 11. - 25. 
11.). Posvícení bylo zahájeno v sobotu dopolední brigádou na úklid 
obce a výzdobu sálu. Večerní zábava se skupinou RockSorry  opět 
nezklamala. V pondělí po mši v kapličce na zámku vyšel dlouhý průvod, 
podpořený i místními školáky, obcí v doprovodu živé hudby Valanky, až 
došel k pomníku padlých, kde byl 
položen věnec. Zlatá hodinka 
pokračovala v místním hostinci. 
Večerní zábavu nám zpříjemnila 
hudba od skupiny Memory. Posvícení 
je za námi a tímto děkujeme Radku 
Volfovi za vytvoření věnce, Danu 
Mňukovi a jeho přítelkyni za odnesení 
věnce a dále všem, kteří se jakkoli na 
posvícení podíleli.  
   Těšíme se na vás i příští rok. 

    
   Poklidný průběh celého posvícení narušil požár stodoly na 
Cháborách. V ranních nedělních hodinách po nahlášení se 
jednotka obce i přes náročný program sešla a k požáru vyjela. 
Požár byl již pod kontrolou a k obětem na lidských životech 
naštěstí nedošlo.  
 

   V neděli 8. prosince byla otevřena hasičská zbrojnice při 
příležitosti rozsvěcení vánočního stromku a kdo měl chuť, mohl 
si zde vytvořit vlastní svícínek. 
 

    
 
   Konec roku se nezadržitelně blíží. Ač se zdá, že to není tak 
dávno, co jsme vítali nové století a tisíciletí, je před námi rok 
2025! 
Tak ať je šťastný! 
 

Krásné vánoční svátky vám přejí hasiči. 
 

   Příští rok bude pro nás náročný.  Čekají nás oslavy 140. výročí 
od založení SHD Skalka. Budeme velice rádi za jakoukoli 
podporu z vaší strany.  
 

Připravované akce:    11. ledna 2025  - Výroční valná hromada 
                                         8. února 2025 -  Hasičský ples 
                                                        Jste srdečně zváni! 
                                            Za SDH Lenka Mervartová                                                               
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INFORMACE OBECNÍHO ÚŘADU 

 
Schůze zastupitelstva Obce Podbřezí 

 

 
Schůze ze dne 13.11.2024 
 
ZO schvaluje: 
 

➢ OZV o stanovení obecního systému odpadového hospodářství na území obce Podbřezí 
➢ na provoz Základní školy a Montessori mateřské školy v roce 2025 příspěvek ve výši 1.000 000,- Kč 
➢ Plán investic a obnovy vodovodu pro rok 2025 provozovatele AQUA Servis, a.s.  

➢ Smlouvu o zřízení služebnosti inženýrské sítě se společností Správa silnic Královéhradeckého kraje 

➢ dar ve výši 100.000 Kč postiženým obcím povodněmi 

Schůze ze dne 17.12.2024 
 
ZO schvaluje: 
 

➢ rozpočet Obce Podbřezí na rok 2025 s příjmy ve výši 15.529.260,74 Kč,  a výdaji ve výši 13.519.721,74 Kč 
➢ střednědobý výhled Obce Podbřezí na rok 2026 s celkovými příjmy 16.050.354,87 Kč, s celkovými výdaji 12 

523 521,50 Kč a splátek jistiny dlouhodobého úvěru ve výši 1.271.892,- Kč. V roce 2027 s celkovými příjmy 15 
808 118,98 Kč, s celkovými výdaji 13 149 697,57 Kč a splátek jistiny dlouhodobého úvěru ve výši 1.271.892,-  

➢ rozpočet ZŠ a MMŠ Podbřezí na rok 2025 s příjmy a výdaji ve výši 9.687.000,- Kč 
➢ střednědobý výhled ZŠ a MMŠ na rok 2026 s celkovými příjmy i výdaji 10.534.000,- Kč. V roce 2027 s 

celkovými příjmy i výdaji 11.465.700,- Kč 
➢ individuální dotaci a veřejnoprávní smlouvu na rok 2024 pro SK Skalka v celkové výši 30.000,- Kč 

ZO bere na vědomí: 
 

➢ výši stočného a vodného pro rok 2025 / stočné 48,- Kč a vodné 56,67 Kč 
➢ vzdání se Zdeňka Volfa funkce člena v zastupitelstvu obce Podbřezí 

 

 

 

 

 

 

 

 

UPOZORNĚNÍ 

 
 

 

Pozvání na výšlap 
 

Pro všechny, kteří mají rádi pohyb na čerstvém vzduchu – v pondělí 30.12.2024 
 se sejdeme v 10:00 u Motelu na společnou procházku. 
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NOVINKY v ODPADECH od roku 2025 
      Obce a jejich obyvatele čekají od roku 2025 další změny ve třídění odpadů. Stát po nás, obecních úřadech a 
radnicích začne vyžadovat, aby se vytřídilo 60 procent veškerého komunálního odpadu. K tomu máme ale všichni 
zatím daleko. Změnit to má podle „odborníků“ větší vytříděnost BIO odpadu a textilu. Do popelnice by měl patřit jen 
ten odpad, který už vytřídit nelze. Takže roztržené zašpiněné textilie různého druhu už nepatří od 1.1.2025 do 
popelnice, ale jako odpad společně s ostatními textiliemi do bílého kontejneru na textil za obecním úřadem. 
Samozřejmě že pravidla na uložení jsou stejná, odpadní textil stejně jako ostatní zabalit do igelitové tašky. Toto 
nařízení by mělo zamezit dávat textil do popelnice a tedy snížit směsný odpad ve vašich nádobách. 
      Samozřejmě připomínám, že do vaší popelnice nepatří plasty, sklo, papír, plechovky a ani  Bio odpad bychom tam 
najít neměli. Do bio odpadu patří mimo jiné tráva, listí, zbytky ovoce a zeleniny nebo čajové sáčky a kávová sedlina. 
Upozorňuji, že pokud v některé popelnici najdeme opakovaně tyto tříděné odpady, může se stát, že nebude 
vyvezena!!!  
     V naší obci plasty a tetrapaky sbíráme především do žlutých a oranžových pytlů. I tady mám upozornění – do 
plastu nepatří žádná věc/odpad, která obsahuje dohromady třeba plast a železo nebo hliník. Takže blistry od léků, 
kombinované hračky nejsou plasty, ale patří do popelnice. Samozřejmě že žluté a oranžové pytle nejsou určené na 
zbytky potravin a tím pádem by se mezi pytli v přístřešku neměly objevit, protože právě takovéto „dárky“ lákají malé 
hlodavce, kteří potom dělají paseku. Stejně tak prosím o pečlivější ukládání papíru do přístřešku za úřadem. Krabice 
by opravdu neměla obsahovat igelit nebo polystyrén. Také by se mezi papírem ani jinde ve tříděném neměly objevit 
hygienické potřeby ani papírové kapesníky.  
 

Těm, kteří poctivě třídíte, patří díky a na ostatní si budeme muset posvítit .   
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TAK takhle prosím NE !!! 

 
 

 
Přístřešek na pytle za OÚ po odvozu 
pytlů odpadovou společností. 

 
    Chráničky, trubky, blistry od léků, bužírky od kabelů, jídlo do plastů nepatří !!! 

 
 

 

   

                                                                                                            Ester Horáková, starostka 

 ================================================ 
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Základní škola a Montessori mateřská škola  
 

   Dny se krátí, noci prodlužují a po roce je tu opět čas bilancování. 
Jednou z největších podzimních změn se stala výměna pedagogů v Montessori mateřské škole. Děkujeme paní 
učitelce Petře Schlosserové i paní učitelce Kristýně Piskorové za roky, které se o děti ve školce staraly a přejeme jim, 
aby byly spokojené i na jejich novém působišti. Zároveň vítáme „staronové“ paní učitelky – Karolínu Ondráčkovou, 
která se vrátila z rodičovské dovolené a Veroniku Limmlovou, která u nás ve školce už dříve dlouhou dobu působila. 
Jsou nám spolehlivou zárukou, že děti budou nadále v dobrých rukou. 
A jak svou práci ve škole hodnotí podbřezské děti? 
 

Žáci 1. ročníku: 
- Baví mě matematika. 
- Baví mě úkoly, snídaně s rodiči a tělocvik. Naučila jsem se psát, péct perníčky. 
- Baví mě hraní, vybíjená. 
- Baví mě malování, hraní. 
- Naučil jsem se hrát vybíjenou. 
- Baví mě hrát si s kamarády a vybíjená. 
- Baví mě písanka, naučila jsem se hrát si s kamarády. 
- Baví mě písanka, učit se, péct, hrát si s kamarády ve škole i venku, pomáhat. 
- Baví mě učit se nová písmena. 
 

Žáci 2. a 3. ročníku: 
- Naučil jsem se psát, umím příklady do 100. Umím hrát fotbal. Doplňujeme ú, ů. 
- Umím psát abecedu, hady, měsíce, úsečky, závorky, písničky. 
- Naučila jsem se rozklady. 
- Měli jsme plavání. 
- V tělocviku jsme skákali přes kozu. V prvouce jsme dělali orientaci v krajině a směrovou růžici. 
- Časovali jsme slovesa, určujeme osobu. Naučil jsem se anglicky spoustu věcí a zvířat. 
- Naučil jsem se psát v písance a počítat v pracovním sešitu. 
- Baví mě směrová růžice, písničky, skupenství, myšlené číslo, abeceda, slovesa. 
- Dělali jsme úsečky, počítali do sta. 
- Naučila jsem se příklady se závorkami, slovní úlohy. V češtině ú,ů, v prvouce rostliny. 
- V matematice jsem se hodně naučila násobky 6 a 9. Z prvouky co je přírodnina, surovina a výrobek. 
- Naučil jsem se psát psacím a tiskacím. Úsečky a psát ú,ů. 
- Naučil jsem se počítat úlohy. Kde jsou ú a ů. Vím, co jsou bobule, malvice, peckovice. 
- Znám pádové otázky, skupenství látek, násobilku. Vyjmenuju anglicky školní věci a vánoční. 
 

Žáci 4. a 5. ročníku: 
- V matematice mě baví dělit víceciferná čísla. V informatice píšeme všemi deseti, to mě baví, ale zatím mi to moc 
nejde. Pracujeme taky s roboty VEX 123. Tělocvik je můj nejoblíbenější předmět, měli jsme orientační běh a ještě mě 
bavil brännball. Myslím, že se mi celkem povedly testy z angličtiny. 
- Naučili jsme se určit, jestli ve slově napíšu -ě- nebo -je-. Chodím do školy rád, protože tu mám kamarády. 
- Naučila jsem se násobit pod sebou. Baví mě malá násobilka. Baví mě, když chodíme o přestávkách ven nebo do 
tělocvičny. 
- Mám tu nejlepší kamarády, nejoblíbenější paní učitelku. Oblíbený předmět je informatika. Oblíbený den je úterý, 
pátek a sobota. 
- V matematice jsem se naučila počítání se zbytkem a zaokrouhlování. Ve vlastivědě něco o pravěku a naší zemi. 
- V informatice píšeme všemi deseti. V angličtině jsem se naučil slova z kartiček. V matematice jsem rýsoval kružnice. 
Hodně jsem se zlepšil ve vybice. 
- Naučili jsme se zaokrouhlovat, opakujeme řady vyjmenovaných slov. V přírodovědě se učíme o  houbách a ve 
vlastivědě o krajích. 
- Na začátku listopadu jsme byli na výletě v Archeoparku Všestary, tenhle výlet jsem si užila. Ve škole mě baví 
přírodověda, je v ní spousta pěkného učiva, např. vesmír, horniny a nerosty. Těším se na vánoční besídku, až si 
budeme dávat dárečky. 
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- Mám tady ve škole super kamarádku. 
- V českém jazyce se mně líbí přemýšlení nad i,í/y,ý. Do školy chodím rád, protože se těším, co budeme dělat nového. 
V přírodovědě se chci naučit vše, co tam je. 
 

Z výroků dětí je hezky vidět pestrost a různorodost jejich vnímání toho, co zažívají, co je baví. A to je pro svět dobrá 
zpráva. ☺ 
 
Ze školy přejeme všem obyvatelům Podbřezí požehnané Vánoce a pěkný nový rok! 
 

Anna Hrčková, ředitelka 
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